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SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané, 

březen je v naší obci již tradičně velmi bohatý na různé kulturní a sportovní akce. Plesová 
sezóna je v plném proudu, rozbíhají se fotbalové soutěže, mnohé spolky mají své výroční 
schůze, prostě každý víkend je doslova nabitý událostmi. Vrátím se alespoň k jedné akci, 
která opravdu stála za návštěvu, pokud jste se nezapojili aktivně. V sobotu 1. března proběhl 
další ročník již tradičního běžeckého závodu Ludgeřovická 15, který pořádal Běžecký klub 
Ludgeřovice. Tento závod dosáhl bez nadsázky již mezinárodních rozměrů, reportáž z něj 
jsme mohli sledovat například na sportovním kanálu ČT 4 Sport. Obsazení tohoto závodu 
je již skutečně profesionální, i letos padaly nové traťové rekordy. Chci vyzdvihnout všechny 
organizátory tohoto závodu, protože byl připraven precizně do všech detailů a koordinovat 
několik set závodníků včetně zázemí, parkování, občerstvení atd. je opravdu velmi náročné. 
Dámy a pánové, skutečně smekám pomyslný klobouk a dávám za nás všechny obrovskou 
1 s mnoha hvězdičkami!!!

POZOR!
Od 1. března 2025 vstoupila v platnost novela zákona č. 201/2012 Sb., o ochraně ovzdu-

ší, která v kombinaci se zákonem o odpadech zakazuje pálení trávy, listí a další biomasy na 
otevřeném ohni za účelem jejich likvidace. Tento zákaz platí na celém území České repub-
liky a jeho cílem je zlepšení kvality ovzduší a ochrana zdraví obyvatel. Řečeno dikcí zákona 
je na otevřeném ohništi možné spalovat výlučně „suché rostlinné materiály, které nejsou 
znečištěné nebo jinak kontaminované cizorodými chemickými látkami“. Typicky například 
dřevo při táboráku.

Důležité informace:

1. Pálení zahradního odpadu je zakázáno.

2. Porušení zákazu může být pokutováno až do výše 150 000 Kč.

3.  Doporučené způsoby likvidace bioodpadu: 
– použití obecních kontejnerů na bioodpad 
– kompostování přímo na vlastní zahradě 
– odvoz odpadu na kompostárnu.

Prosím všechny občany, aby se řídili tímto nařízením a přispěli tak ke zlepšení životního 
prostředí. Skutečně bych byl velmi nerad, kdyby za porušení tohoto zákona v Ludgeřovicích 
začaly padat pokuty …

Mgr. Daniel Havlík
starosta obce Ludgeřovice

SLOVO STAROSTY
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SLOVO STAROSTY

Březen v Ludgeřovicích: Postní doba, setkávání a přeložka I/56
Milí spoluobčané,

březen v Ludgeřovicích přinesl nejen začátek postní doby (letos od 5. března), ale také 
mnoho diskuzí, novinek a společenských událostí. Někteří se ponořili do ticha a rozjímání, jiní 
si užívali poslední plesy sezóny. A zatímco jedni hledali vnitřní klid, jiní řešili otázky, které 
nám „brzy“ ovlivní každodenní život – zejména plánovanou přeložku komunikace I/56.

Každý z nás prožívá březen trochu jinak, ale ať už se naše dny nesou v duchu postního 
rozjímání, nebo běžného pracovního shonu, jedno máme společné – jde o období změn 
a příprav. Připravujeme se na Velikonoce, na jaro, na nové výzvy.

Postní doba a společenský život
Postní doba je pro křesťany obdobím ztišení a přípravy na Velikonoce. Po čase plesů 

a společenských událostí přichází moment, kdy se snažíme více zaměřit na duchovní hod-
noty, přehodnotit svůj životní styl a připravit se na největší křesťanské svátky.

V našich končinách však platí, že lidé se rádi setkávají – a tak i po začátku postní doby 
v Ludgeřovicích proběhlo několik plesů. A upřímně? Nemyslím si, že bychom se za to měli 
kárat. Setkávání s přáteli a sdílení radosti k životu patří. Klíčem je rovnováha – umět si užít 
chvíle veselí, ale zároveň nezapomenout na hlubší hodnoty.

I během postní doby se můžeme zaměřit na to, jak pomáhat druhým, jak se více věnovat 
rodině, jak najít klid v každodenním shonu. To je smysl této doby – ne zákaz radosti, ale 
prohloubení našeho vztahu k sobě i ke světu kolem nás.

Přeložka komunikace I/56 – co nás čeká a nemine?
Doprava je jedním z klíčových témat, které v posledních měsících rezonují v naší obci. 

Mnoho z vás mi psalo dotazy na stav plánované přeložky komunikace I/56. Chtěl bych tedy 
poskytnout co nejpodrobnější informace o tom, co nás čeká.

Silnice I/56 – pro někoho jen číslo na dopravní značce, pro jiné každodenní realita v ran-
ní koloně. O její přeložce se mluví už dlouho, ale nyní se blíží první fáze výstavby. I když se 
nás tento první krok netýká přímo, ovlivní dopravní situaci v celém regionu.

Jaké jsou hlavní etapy výstavby?
1. Nultá etapa – začínáme „U Jana“
 ❍  Prvním krokem bude výstavba nového mostu přes Odru v Ostravě-Petřkovicích, 

poblíž sochy sv. Jana Nepomuckého, který je už po staletí patronem mostů a cest. 
Symbolické, že?

	 ❍  Kromě mostu se vybuduje i nová okružní křižovatka s napojením na stávající silnici I/56.
	 ❍  Most je klíčový – nejen pro budoucí propojení, ale i pro lepší plynulost dopravy, která 

dnes závisí na pouhém jednom historickém mostě.
2. Další etapa – Opava až Hlučín
	 ❍  Po dokončení nulté etapy se začne s výstavbou úseku od Opavy až do Hlučína, kde se 

vybuduje celý úsek přeložky I/56 až za čerpací stanici Shell.

HLAS LUDGEŘOVIC
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	 ❍  Tento úsek propojí Hlučínsko s širší dálniční sítí a výrazně odlehčí dopravě v centru 
obcí.

3. Co bude dál? Dvě varianty podle Ludgeřovic
  Tady přichází na řadu klíčové rozhodnutí, které ovlivní další vývoj přeložky. Vše závisí 

na postoji Ludgeřovic – zda podpoří, či nepodpoří pokračování přeložky.

Varianta 1 – pokud bude souhlas:
	 ●  Přeložka bude pokračovat tzv. pátou etapou, která povede těsně kolem Ludgeřovic.
	 ●   Silnice bude mít třípruhové uspořádání, povolenou rychlost 110 km/h a výrazně za-

sáhne do krajiny a přírodního prostředí.

Varianta 2 – pokud nebude souhlas:
	 ●  Nová cesta se napojí na stávající I/56 a povede po dnešní trase až k „Janovi“ (Petřko-

vice).
	 ●  U stávajícího mostu se bude možné rozhodnout, zda pokračovat rovně přes starý most 

do Ostravy-Přívozu, nebo odbočit U Jana doprava, projet kolem hotelu Green a vy-
užít nově vybudovanou křižovatku a most směřující na Místeckou a D1.

	 ●   Tato varianta je v současné době považována za schůdnější a přijatelnější pro většinu 
občanů Ludgeřovic, protože i bez zásahu do krajiny výrazně pomůže odlehčit ranním 
a odpoledním dopravním špičkám.

Jaký bude skutečný dopad na občany Ludgeřovic?
Je důležité si uvědomit, že Ludgeřovice nebudou mít na přeložku komunikace I/56 žádné 

přímé napojení. Nejbližší možnosti připojení na tuto silnici budou až v Hlučíně nebo Os-
travě-Petřkovicích. To znamená, že pro většinu z nás se nic zásadního nezmění – i nadále 
budeme jezdit po současné silnici I/56, stejně jako dnes. V praxi tedy přeložka Ludgeřovi-
cím žádný reálný dopravní přínos nepřinese, naopak může znamenat zhoršení životního 
prostředí a vyšší hlukovou zátěž, pokud povede těsně kolem obce.

Mýty a nepravdivé informace
V poslední době se v některých obcích objevily mylné informace o tom, že Ludgeřovice 

blokují celou výstavbu a způsobují dopravní problémy. Není tomu tak. Pravda je, že přeložka 
komunikace I/56 bude postavena od Opavy až do Hlučína bez ohledu na postoj naší obce. 
Otázkou zůstává pouze její poslední úsek – a zde existují různé pohledy na věc. Chci vás 
ujistit, že všechny možnosti se pečlivě zvažují a naším cílem je najít co nejlepší řešení jak pro 
obyvatele Ludgeřovic, tak pro celý region.

Vizualizace přeložky komunikace I/56 v oblasti Ludgeřovic
V rámci posledního jednání Sdružení obcí Hlučínska bylo schváleno financování vizualizace 

přeložky komunikace I/56 v oblasti Ludgeřovic. Tato vizualizace byla požadavkem samotných 
občanů Ludgeřovic na Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD), aby bylo lépe vidět, jak by případná 
varianta vedení trasy v těsné blízkosti obce ovlivnila životní prostředí a kvalitu bydlení.

Jelikož pokud by vizualizaci zadávalo ŘSD, celý proces by trval minimálně jeden rok, ob-
rátilo se ŘSD právě na Sdružení obcí Hlučínska (SOH) s dotazem, zda by ji mohlo objednat 
a zaplatit. Částka ve výši 250 000 Kč bude hrazena z rozpočtu SOH.
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Velikonoce – svátky naděje, radosti a nového začátku
Velikonoce nejsou jen dalším svátkem v kalendáři. Jsou symbolem naděje, vítězství světla 

nad tmou, života nad smrtí. A tuhle radost nemusíme hledat jen v kostele nebo při slavnost-
ním obědě. Je v každém setkání, v úsměvu, v pomoci druhému.

Když se na chvíli zastavíme a zamyslíme se, zjistíme, že Velikonoce nás učí mnoha věcem 
– trpělivosti, pokoře, ale také síle jít dál. A právě toto poselství je v dnešní době aktuálnější než 
kdy dříve. A tak vám všem přeji, aby tyto Velikonoce přinesly do vašich životů skutečnou radost, 
vnitřní pokoj a novou sílu. Ať jsou časem, kdy si připomeneme, co je v životě opravdu důležité.

Pokud máte jakékoli otázky – nejen k přeložce, ale i k jiným tématům – napište mi na 
info@ludgerovice.cz. Budu rád za vaše podněty.

Přeji Velikonoce plné radosti a světla vám všem!
Mgr. et Mgr. Zdeněk Uher, tiskový mluvčí obce

KULTURA

Galavečer ludgeřovického fotbalu
V sobotu 22. února jsme sehráli zápas sezóny – Galavečer ludgeřovického fotbalu! A že to 

byl zápas plný gólových momentů, parádiček i oslavy legend! Sál Obecního domu i vinárna 
byly zcela zaplněny, atmosféra připomínala finále Ligy mistrů a v „pekle“ se hosté mohli 
zahřát něčím ostřejším.

Výkop večera obstarali předseda David Balgar a Radek Dvořák, kteří přivítali všechny 
hosty a popřáli jim krásný večer. A pak už přišla první fotbalová paráda – nádherné vystou-
pení tanečnic ostravského klubu Akcent, které předvedly pohybovou techniku, za kterou by 
se nestyděl ani nejlepší driblér na hřišti!

Hudební taktovku si pak vzala do rukou oblíbená skupina Jen Tak Band, která okamžitě 
„vyrovnala skóre“ a zaplnila taneční parket. Pak přišel okamžik, který dostal diváky na nohy – 
uvedení do Síně slávy ludgeřovického fotbalu! Ale než se tak stalo, byli nejprve oceněni čtyři 
mladí talentovaní fotbalisté, kteří mají před sebou slibnou kariéru – U13 mladší žák Tobiáš 
Dudek, U15 starší žák Vladimír Drobec, za dorost Ondřej Smolka a za muže Daniel Fekete. 
Poté přišel čas na „fotbalové legendy“, čtyři zasloužilé členy TJ Ludgeřovice, kteří si svou 
dlouholetou a obětavou činností zasloužili nejen obdiv a potlesk. Všichni také obdrželi krásné 
dřevěné plakety, které jim předali David Balgar a Radek Dvořák – oceněni byli Jiří Fišer, Josef 
Kroker, Josef Balgar a Jindřich Balgar – oba posledně jmenovaní také dostali permanentky na 
letošní zápasy fotbalu TJ Ludgeřovice. Všem oceněným srdečně blahopřejeme!

Ke zlatému gólu v prodloužení by se dala přirovnat přímo gigantická tombola! Velké díky všem 
sponzorům, kteří svými štědrými příspěvky umožnili tento bohatý závěr večera. Hosté se skvěle 
bavili, atmosféra byla jak při oslavách titulu a celé prostředí – od krásně nazdobených stolů až po 
nafouknuté balónky s motivem fotbalového míče – dotvářelo dokonalou fotbalovou slavnost.

Velké poděkování patří všem dobrovolníkům a organizátorům, kteří tento večer připravi-
li s takovou péčí a nasazením, že bychom jim za to mohli vystavit zlatou kartu – ne na trest, 
ale jako ocenění!

Ludgeřovický fotbal opět dokázal, že nejde jen o hru, ale o skvělou partu lidí, kteří drží 
spolu na hřišti i mimo něj. Takže co dodat? Tento ples byl vítězstvím na celé čáře!
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ocenění v síni slávy ludgeřovického fotbalu – uprostřed Jiří Fišer

ocenění v síni slávy ludgeřovického fotbalu – uprostřed Josef a Jindřich Balgarovi
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ocenění v síni slávy ludgeřovického fotbalu – uprostřed Josef Kroker

uprostřed Daniel Fekete uprostřed Ondřej Smolka

uprostřed Vladimír Drobec uprostřed Tobiáš Dudek
P.K.
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Maškarní dětský bál rozzářil Obecní dům!
V neděli 23. února se sál Obecního domu proměnil v pestrobarevné moře masek – 

konal se zde oblíbený maškarní bál, který pořádala Kulturní komise při RO Ludgeřo-
vice a SRDPŠ při ZŠ a MŠ Ludgeřovice spolu s hlavními partnery: Tarra party prodej 
a Hračkovnictví paní Grichnikové. Děti i rodiče si užili odpoledne plné smíchu, tance 
a soutěží.

Každé dítě po příchodu dostalo malý dárek od Hračkovnictví paní Grichnikové, 
což jim vykouzlilo úsměv na tváři hned na začátku. Parket následně ožil pod taktov-
kou klaunice Kalimero, která svým vystoupením nadchla malé i velké návštěvníky. Za 
zvuků veselých dětských písniček se soutěžilo, skotačilo a tančilo, zatímco pod nohama 
se válely balónky, které lákaly ke hře.

Na sále se to hemžilo piráty, policisty, námořníky, popeláři, ale i superhrdiny jako 
Spiderman, Hulk či Ironman. Mezi nimi pobíhaly Elsy, princezny, berušky, motýlci, 
a dokonce dorazili i Křemílek s Vochomůrkou! Byl to doslova fantastický dětský rej, 
který přinesl spoustu radosti.

Maminky se postaraly o vynikající občerstvení, které všem dodalo energii k dalšímu 
dovádění. Velkým lákadlem byla tombola, kde si děti mohly odnést krásné ceny. A ješ-
tě před jejím losováním došlo na velkou polštářovou bitvu, která završila celé veselé 
odpoledne.

Děkujeme všem, kteří se podíleli na organizaci, i sponzorům – zejména Hračkov-
nictví paní Grichnikové a Tarra party prodej. Už teď se těšíme na příští rok!

princezny dívka v kostýmu gejši
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P.K.

Hasičský ples: Zábava až do rána!
V sobotu 1. března se sál Obecního domu v Ludgeřovicích proměnil v taneční arénu 

plnou dobré nálady, smíchu a skvělé hudby. Místní sbor dobrovolných hasičů uspořádal svůj 
tradiční hasičský ples, který, jak už je zvykem, opět vzplál vlnou fantastické zábavy – samo-
zřejmě v tom nejlepším slova smyslu!

Celý večer odstartoval úvodním slovem Jakub Krenstetter, který všechny srdečně přivítal 
a popřál hostům krásný večer. A jeho přání se vyplnilo do poslední kapky!

Hudební sirény rozezvučela kapela SuperFox, která hned prvními tóny roztančila par-
ket. Taneční páry se rozproudily s takovou energií, že by jim mohl závidět i dobře seřízený 
požární hydrant.

Na žíznivé návštěvníky byla ve vinárně připravena orosená odměna v podobě čepovaného 
piva a dalších pochutin. Kdo měl chuť na něco ostřejšího, ten zamířil do legendárního „pek-
la“, kde to hořelo jiným způsobem – tentokrát v podobě ohnivé tekuté munice. Nechyběl ani 
stánek s lahodnými víny různých vinařství, které dodala společnost Navínko.

Celý večer byl zachycen i do památných fotografií ve speciálním fotokoutku, kde si hosté 
mohli půjčit hasičské oblečení, helmy, hadice či dokonce vtipné cedulky a paruky. Fotky se 
tiskly na počkání, a tak si každý mohl domů odnést nejen skvělé vzpomínky, ale i důkaz 
o tom, že mu hasičská výstroj prostě sekne!

berušky organizátoři maškarního reje s dětmi
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Mezinárodní zásah: návštěva z Liptovské Kokavy – přivítali jsme také naše slovenské 
kolegy ze sboru v Liptovské Kokavě, kteří se v zábavě rozhodně nenechali zahanbit. Ples si 
užili se vší parádou a určitě si odvezli pár skvělých zážitků.

Hlavním zlatým hřebem večera byla tradiční bohatá tombola, za kterou patří obrovský 
dík všem štědrým sponzorům. Výhry byly skutečně velmi lákavé! Někteří si odnesli krásné 
ceny, jiní zase dobrou náladu a pár nových tanečních mozolů.

úvodní slovo Jakuba Krenstettera na hasičském plesu výprava ze slovenské  
Liptovské Kokavy

účastníci hasičského plesu účastníci hasičského plesu
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Celý ples byl opět skvěle zorganizovaný – obrovský dík patří všem, kteří se podíleli na 
přípravách, od výzdoby přes občerstvení až po hladký průběh celého večera. Bez nich by se 
tahle jízda rozhodně neobešla!

Na závěr lze říct jediné: hasičský ples byl opět nezapomenutelný a všichni se bavili až 
do brzkých ranních hodin. Už teď se těšíme na příští rok – protože s takovou partou bude 
zábava vždycky na plné obrátky!

P.K.

Jarní bál ANO přivítal jaro ve velkém stylu
V sobotu 15. března se v sále Obecního domu v Ludgeřovicích konal tradiční Jarní bál, který 

pořádala místní organizace ANO, tohle jsou Ludgeřovice. Atmosféra byla od začátku slavnostní – 
krásná jarní výzdoba celého sálu, na každém stole byly tulipány a připravené osvěžení pro hosty.

Bál zahájil předseda organizace Ondřej Klučka, který společně s Yvonou Ossovou, Karin Ga-
jdovou a dalšími přivítal hosty, představil program večera a popřál všem příjemnou zábavu. O hu-
dební doprovod se postarala osvědčená a oblíbená Proxima Orchestra, která opět potvrdila svou 
kvalitu – taneční parket byl neustále plný, což bylo nejlepším důkazem skvělé atmosféry.

Nechyběla ani tombola, která byla laděna do jarního duchu. Hlavními cenami byly nád-
herné květiny, rododendrony, azalky, ale také praktické zahradní potřeby, jako hrábě, koleč-
ka a další. Velké díky patří všem sponzorům, kteří přispěli skvělými cenami. Tombola byla 
velmi rozmanitá a hlavně měla charitativní rozměr – celý její výtěžek poputuje Charitnímu 
domu sv. Mikuláše v Ludgeřovicích. Děkujeme za tento skvělý charitativní počin!

Jedním z vrcholů večera bylo také vystoupení saxofonisty DeeSaxx, který svými chytla-
vými remixy známých hitů doslova „dostal publikum do varu“.

O občerstvení se postarali organizátoři, kteří zajistili chutnou večeři a další pochutiny 
v přilehlé vinárně. Čepovalo se také výborné pivo a pro milovníky ostřejších nápojů bylo 
tradičně připraveno „peklo“.

zahájení Jarního bálu Ano Ludgeřovice
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organizátoři Jarního bálu Ano Ludgeřovice

saxofonista DeeSaxx

tombola na Jarním bále Ano Ludgeřovice

účastníci Jarního bálu ANO Ludgeřovice
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Celý večer se nesl ve výborné náladě a patří velké poděkování všem organizátorům, dob-
rovolníkům a podporovatelům, kteří tento skvělý bál připravili. Už nyní se těšíme na další 
ročník Jarního bálu ANO a doufáme, že se opět sejdeme v hojném počtu!

P.K.

Obecní knihOvna

Akce knihovny – návštěva MŠ Vrablovec
V pátek 7. března k nám do knihovny zavítaly děti z MŠ Vrablovec s paní učitelkou 

Pavlou Olšákovou. Děti k nám dorazily pěšky přes Ostříž, což byl na tak malé děti 
úctyhodný výkon. Beseda začala v 9.30 hod. Většina dětí byla poprvé v knihovně a tak 
jsme si povídali jaký je rozdíl mezi knihkupectvím a knihovnou, jak zacházet s knihou 
nebo jak vyhledávat knihy v regálech. Dalším bodem programu bylo povídání o nej-
oblíbenějších večerníčcích nebo jaké večerníčky vyprávějí o zvířátkách, např. Krteček, 
Maxipes Fík, Pejsek a kočička, Dášenka, Kocour Mikeš, Kosí bratři, Bob a Bobek, 
Tuláček liška, Včelka Mája aj. Dětem se také líbil závěrečný kvíz „Slavných dvojic“. 
Kdo uhádl správnou odpověď, získal bonbón.

Ale v každé správné knihovně se musí také číst a tak jsme si četli z knihy Jak se rodí 
bráškové, aneb ze života předškoláka. Dětem se příběh o malé Aničce moc líbil.

děti z MŠ Vrablovec s učitelkou a knihovnicí
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Úplně na závěr ještě děti stihly nakreslit svůj nejoblíbenější večerníček, nechybělo 
ani společné foto a pak již nastalo loučení a také slib, že se nevidíme naposledy…

Těším se na Vás v knihovně!
Jana Baránková, knihovnice

Ledňáčci objevují knižní světy
Měsíc březen je již roky vyhlášeným Měsícem knihy a čtenářů. Tento měsíc patří 

různým knižním světům a příběhům, do kterých rádi zabloudí nejen dospělí, ale také 
děti. Letos se do oslav měsíce knihy zapojily i děti z MŠ Ledňáčci. I přesto, že děti 
v tomto věku ještě neumí číst, tak chytlavý příběh nebo pohádka je vždy zaujme a když 
je knížka doplněna ilustracemi, je jejich zájem ještě větší.  Děti se v knihovně sezná-
mily se systémem půjčování knih. Zahrály si pohádkový kvíz a pro paní knihovnici 
nakreslily své oblíbené pohádkové postavy. Měly příležitost si knížky v knihovně pro-
hlédnout a být zase o krok blíže k tomu, stát se budoucím pravidelným čtenářem.

děti z MŠ Ledňáčci s učitelkou a knihovnicí
Bc. Zuzana Stáňová

MŠ Sovičky
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Kalendář akcí v Ludgeřovicích
Datum Akce Místo Pořadatel 

04. 04. 2025 Výroční členská schůze  vinárna Obecního domu Zahrádkáři
   Ludgeřovice
05. 04. 2025 Velikonoční trhy sál Obecního domu  Obec Ludgeřovice
05. 04. 2025 Zápis do 1. tříd hlavní budova ZŠ ZŠ a MŠ
   Ludgeřovice
11. 04. 2025 Vítání jara sál Obecního domu  KD Ludgeřovice
12. 04. 2025 Vítání občánků obřadní síň OÚ Obec Ludgeřovice
15. 04. 2025 Setkání členů Společenský dům KD Vrablovec
  Vrablovec
24. 04. 2025 Beseda sál Obecního domu Obec Ludgeřovice
 s Karin Lednickou  a ŘK farnost
25. 04. 2025 Jarní květinkový ples sál Obecního domu KD Vrablovec
26. 04. 2025 Vědomostní kvíz sál Obecního domu Obec Ludgeřovice 
  pro občany
26. 04. 2025 Rybářské závody 3. a 4. rybník Ludger Carp
   Team
27. 04. 2025 Soutěž mladých hasičů hasičský areál SDH Ludgeřovice
 (6. kolo Hlučínské hasičské ligy mládeže)  
28. 04. 2025 Valná hromada sál Obecního domu TJ Ludgeřovice
29. 04. 2025 Setkání členů Společenský dům KD Vrablovec
  Vrablovec
30. 04. 2025 Pálení čarodějnic areál hřiště TJ Ludgeřovice

01. 05. 2025 Velikonoční veselice sál Obecního domu Skauti
   Ludgeřovice
03. 05. 2025 Stavění máje hasičský areál SDH Ludgeřovice
03. 05. 2025 Farmářské trhy louka u hřiště Obec Ludgeřovice
07. 05. 2025 Obecní oslava sál Obecního domu  Obec Ludgeřovice
 Dne matek
08. – 11. 05. 2025
 Rybářské závody 3. a 4. rybník Ludger Carp
 LCT 72 hodin jaro  Team
13. 05. 2025 Den matek Společenský dům KD Vrablovec
  Vrablovec
16. 05. 2025 Den matek sál Obecního domu KD Ludgeřovice
30. 05. 2025 Smažení vaječiny areál chovatelů KD Ludgeřovice
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÉ ŠKOLY

Ředitel ZŠ a MŠ Ludgeřovice Karel Moric srdečně přijal 
pozvání na Pražský hrad

Prezident republiky Petr Pavel uspořádal ve čtvrtek 6. března na Pražském hradě ve 
spolupráci s Českou školní inspekcí kulatý stůl s názvem „Nerovnosti ve vzdělávání“. De-
baty se zúčastnilo šestnáct odborníků, mezi nimiž nechyběli ředitelé mateřských, základ-
ních a středních škol, zástupci vysokých škol, Poslanecké sněmovny, Senátu, ministerstva 
školství i výzkumných agentur nebo Unie školských asociací. Společně diskutovali o klíčo-
vých otázkách nerovností ve vzdělávání a hledali cesty, jak zajistit spravedlivější přístup ke 
kvalitní výuce pro všechny žáky. Toto pozvání a následné setkání je obrovským úspěchem 
a uznáním práce ředitele školy Mgr. Karla Morice, MBA.

účastníci kulatého stolu
ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Matematický klokan aneb Když školní lavice zaplavila logika
Každý rok přichází do školních tříd zvláštní návštěvník. Nemá batoh, nehlásí se o slovo 

a přesto dokáže potrápit hlavy těch nejchytřejších žáků. Jmenuje se Matematický klokan – 
a letos se s ním utkali i naši žáci 2. až 9. tříd.

Soutěž je rozdělena do různých kategorií podle věku. Ti nejmladší, kteří ještě donedávna 
věřili, že matematika se dá vyřešit pomocí kouzelné hůlky, se museli popasovat s úlohami plnými 
čísel, obrázků a záhadných operací. Starší žáci už věděli, že je nečeká žádný lehký souboj, ale 
i přesto se s vervou pustili do boje proti záludným otázkám, které si na ně Klokan přichystal.
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„Když jsem viděla některé příklady, chvíli jsem si myslela, že se mi rozpadl mozek na 
prvočísla,“ přiznala jedna z žákyň. Jiný odvážlivec se svěřil, že u jedné otázky měl pocit, že 
odpověď mu je jasná, ale jen do chvíle, než ji začal počítat.

Ať už výsledky dopadnou jakkoli, jedno je jisté – všichni účastníci prokázali obrovskou 
odvahu a vytrvalost. A kdo ví? Třeba příští rok Matematického klokana nejen vyřeší, ale 
ještě mu vysvětlí, jak to měl spočítat správně!

Tak zase za rok, klokane. A tentokrát si vezmeme kalkulačky... tedy, ehm, vlastně raději 
mozek v plné pohotovosti!

Všem soutěžícím drželi pěsti nejen matikáři.
Mgr. Ondřejka Langrová, ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Radost a pomoc dětem v azylových domech
Děti a rodiny v azylových domech často čelí těžkým životním situacím. Proto jsme se roz-

hodli jim alespoň malým gestem přinést radost a pocit podpory. Díky štědrosti našich žáků, 
rodičů a zaměstnanců školy jsme mohli pře-
dat nejen plyšové hračky dětem v azylovém 
domě v Ostravě, ale také vybranou finanční 
částku na podporu dětí v Azylovém domě 
v Ludgeřovicích.

Plyšová radost v Ostravě
V azylovém domě v Ostravě pro matky 

s dětmi jsme předali velké množství ply-
šáků, které darovali naši žáci. Měkoučké 
hračky vykouzlily úsměvy na jejich tvářích 
a alespoň na chvíli jim přinesly radost a po-
cit bezpečí. Pro mnohé z nich se plyšák stal 
nejen novým kamarádem, ale také symbo-
lem, že na ně někdo myslí.

Finanční pomoc pro Ludgeřovice
Díky dobrovolným příspěvkům a prodeje dob-

rot v rámci charitativního týdne u nás ve škole se 
nám podařilo vybrat částku, kterou jsme následně 
předali pro děti Azylového domu v Ludgeřovi-
cích.

Obě návštěvy nám připomněly, jak důležité je 
pomáhat těm, kteří to potřebují. Děkujeme všem, 
kteří se na této krásné akci podíleli, a věříme, že 
i v budoucnu budeme společně šířit radost a soli-
daritu.

Mgr. Sylvie Gaidová, Mgr. Jan Schreier,
ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Elena Robenková 9.B, Markéta Skopková (za Azylový 
dům v Ostravě), Mgr. Sylvie Gaidová, Mgr. Jan 

Schreier, Amálie Guřanová 9.B

Amálie Guřanová 9.B, Elena Robenková 9.B,  
Ing. Lenka Kseničová, Mgr. Sylvie Gaidová
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Den, kdy vládne π!
14. březen není jen tak obyčejný den – alespoň ne pro matematiky a nadšence do vědy! 

Společně s našimi žáky druhého stupně jsme oslavili Pí Day projektovým dnem plným ob-
jevování slavné konstanty.

Žáci se pustili do badatelské výuky – měřili, zapisovali a počítali tak usilovně, až se jim 
dělaly kruhy před očima! Nakonec své znalosti prověřili v terénu při výpočtech poloměrů 
stromů v okolí školy.

A jak to dopadlo? I když se některé úlohy zdály zapeklité, téměř všechny skupiny našly 
správné řešení. Skvělá práce!

žáci 8.C

žáci 6.B
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Mgr. Ondřejka Langrová, ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Řemeslné dílny
Dne 18. a 19. března se žáci 3., 4. a 5. ročníku naší školy zúčastnili řemeslných dílen, 

které se konaly v Obecním domě. Žáci si zde mohli na vlastní kůži vyzkoušet různé činnosti 
spojené s tradičními řemesly. Pod vedením zkušených odborníků si vyzkoušeli například 

práce žáků 2. stupně

žáci ZŠ Ludgeřovice
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čištění komína a co obnáší práce kominíka. Nahlédli také do tajů instalatérského řemesla, 
kde si ověřili, jaká může být práce s vodovodními trubkami. Nechyběly ani praktické úkoly, 
při nichž si žáci procvičili své dovednosti – řezali dřevo, zatloukali hřebíky, utahovali matice 
a seznamovali se s ochrannými pomůckami, které řemeslníci při své práci používají. Akce se 
setkala s velkým ohlasem a žáci si odnesli nejen nové znalosti a dovednosti, ale také spoustu 
zážitků. Děkujeme organizátorům za skvěle připravený program.

Mgr. Natálie Nevřelová, ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Mezinárodní den Downova syndromu:  
Ponožková výzva na naší škole

Dne 21. března si celý svět připomíná Meziná-
rodní den Downova syndromu, který slouží k ší-
ření povědomí o tomto genetickém onemocnění 
a k podpoře lidí, kteří s ním žijí. Tento den není 
vybrán náhodou – číslo 21 symbolizuje trizomii 
21. chromozomu, která je příčinou Downova 
syndromu.

Naše škola se letos do oslav tohoto dne aktivně 
zapojila prostřednictvím Ponožkové výzvy. Tato 
iniciativa spočívá v tom, že si lidé obléknou kaž-
dou ponožku jinou, čímž vyjadřují podporu a so-
lidaritu s lidmi s Downovým syndromem.

Žáci i učitelé se této výzvy s nadšením zúčast-
nili a škola se tak zaplnila barevnými, vzorova-
nými a nesourodými ponožkami. Touto jedno-
duchou, ale výstižnou symbolikou jsme společně 
ukázali, že každý člověk je jedinečný a zaslouží si 
stejnou úctu a přijetí.

Děkujeme všem, kteří se zapojili, a věříme, že 
jsme tímto gestem přispěli k šíření důležitého po-
selství – že rozmanitost je krásná a každý z nás má své místo ve společnosti.

Školní parlament

Projektový den – Voda
V pátek 21. března proběhl ve třetích a čtvrtých třídách projektový den s tématem Voda. 

Žáci se v průběhu dne zapojili do různorodých aktivit, které jim pomohly lépe porozumět 
významu vody v našem každodenním životě.

Během dopoledne se děti postupně vystřídaly na několika stanovištích, kde si například 
vyzkoušely různé pokusy s vodou, zkoumaly její vlastnosti a skupenství. Nechyběly ani další 
interaktivní aktivity, které jim pomohly propojit získané znalosti s reálným světem.

Po návratu do tříd děti pracovaly na vlastních projektech o vodě, ve kterých zpracovávaly 
témata jako koloběh vody v přírodě, využití vody, její spotřeba a důležitost pro život na 

ponožková výzva
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Zemi. Výstupy z této práce si na závěr představili po ročnících a ukázali si, že voda je sku-
tečně vzácným zdrojem, který bychom měli chránit.

žáci třetích a čtvrtých ročníků

žáci třetích a čtvrtých ročníků

Mgr. Kateřina Dočárová, ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Erasmus+
V dnech 16. – 22. března jsme v rámci projektu Erasmus+ mohly navštívit metodický kurz 

v Amsterdamu, hlavním městě Nizozemí a zemi umělců Van Gogha, Rembrandta a Ver-
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meera. Zaměření našeho metodického kurzu bylo AI, neboli umělá inteligence. Dozvěděly 
jsme se spoustu zajímavých aplikací, které nám umožní pracovat efektivněji a zároveň jsme 
byly seznámeny s možnými hrozbami, které díky umělé inteligenci vznikají, a na co si máme 
dát pozor nejen v učitelské profesi. V rámci kurzu jsem potkaly učitele z Chorvatska, Špa-
nělska, Itálie, Německa, Rumunska a Kypru, kteří nás obohatili svými poznatky nejen v ob-
lasti AI, ale také jejich školních systémů. Kurz nám také poskytl prohlídku Rijksmusea, kde 
jsou zachyceny v obrazech dějiny Nizozemska a nalezneme zde originální Rembrandtovu 
Noční hlídku. Ve volných odpoledních chvilkách jsme navštívily kulturní památky města 
a procestovaly jeho blízké okolí. Podívaly jsme se například na jejich nádherné květinové 
zahrady a větrné mlýny. Kromě nových zkušeností a zážitků si také přivážíme obohacení 
v oblasti naší angličtiny.

společné foto účastníků s lektorkou (vpravo nahoře)

reflexe výuky

Mgr. Nela Valachová, Mgr. Klára Martišovská, ZŠ a MŠ Ludgeřovice
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Nácvik záchrany osob
Hasiči v rámci pravidelné odborné přípravy zachraňovali figurínu.

Zapůjčena figurína tentokrát pomohla k nácvik technik záchrany osob v nejrůznějších situ-
acích. Při listopadovém školení první pomoci někdy moc nezbývá času na nácvik práce s trans-
portními prostředky. Právě proto březnové školení hasiči věnovali důkladnějšímu procvičení této 
činnost. Hasiči pro záchranu využili všech prostředků, kterými disponují. V akci tak byla našel 
páteřní deska, vakuové dlahy, či hojně využívaná plachta. Následoval šetrný nácvik manipulace 
s prostředky. Tuto činnost totiž vykonáváme ve spolupráci s záchrannou službou velmi často.

V dalších situacích byli hasiči vystaveni nutné záchraně při požáru. Zde na řadu přišly 
hlavně naše evakuační masky. Následně bylo přikročeno k technikám manipulace se zachra-
ňovaným. Zkoušeli se různé postupy a taktiky.

Vrcholem pak byla záchrana z patra pomocí žebříků. I ta má své pravidla. Hlavně co se 
bezpečnosti týká.

Vzhledem k aktuální vytíženosti jednotky právě na zásahy spjaté s transportem jsme toto 
téma mimořádně začlenili do našeho ročního plánu. Během praxe přišla na řadu také teorie. 
Stojí za to vždy také připomenou, že kromě fyzického úsilí je na zásahu nutné počítat s ur-
čitými úskalími a obtížemi. Právě ty byly hasičům rovněž připomenuty.

Ing. David Lange, hasiči Ludgeřovice

Turnaj v Beer pongu
V pátek 28. února jsme uspořádali ve Společenském domě na Vrablovci turnaj v Beer 

pongu. Sešlo se asi 40 lidí, z těch se přihlásilo do soutěže 32. O občerstvení se postarali Iva 

SPOLKY

účastníci Beer pongu
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a Vít Cilečkovi. Všichni se dobře bavili a jídlo a pití chutnalo. První místo vyhráli Mag-
dalena Pecníková a Ondřej Jaroš, druhé místo obsadili Věra a Pavel Pecníkovi a třetí Jana 
a Jaroslav Klapcovi. Děkujeme všem, kdo se podíleli na přípravě a organizaci akce.

Marie Blokešová, SDH Vrablovec

Setkání spolku Sousedé 55+
Večer plný dobré nálady, hudby a výborného občerstvení – tak by se dalo shrnout setkání 

spolku Sousedé 55+, které se konalo včera v sobotu 1. března v sále hasičské zbrojnice.
Úvodního slova se ujal předseda spolku v Ludgeřovicích, pan Milan Boczek, který přiví-

tal všechny přítomné a pobavil je milou vsuvkou – když oznámil, že ke svátku MDŽ dostali 
krásnou květinku, začali ji hosté hledat na stolech. Nakonec však s úsměvem dodal, že místo 

účastníci setkání spolku Sousedé 55+

setkání spolku Sousedé 55+ – úvodní slovo Milana Boczka
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účastnice setkání spolku Sousedé 55+

květiny čeká na všechny přítomné ženy lahodný zákusek. Milan Boczek také dodal, že od 
rána má dobrou náladu, že skutečně žijeme na krásném místě, v našich milých Ludgeřovi-
cích a projevil naději, aby se tato dobrá nálada přenesla na všechny přítomné.

Atmosféra byla skvělá, čepovalo se pivo, podávaly se domácí klobásy z vlastní udírny 
a nechyběla ani hudba a také fantastické vystoupení taneční skupiny Dobrý ročník, které 
opět sklidilo velký aplaus. Setkání zpestřila přítomnost dvou významných osobností, které 
podtrhly slavnostní ráz večera.

Děkujeme organizátorům za perfektně připravenou akci, díky které si sousedé mohli užít 
společně strávený čas v příjemné společnosti. Taková setkání jsou důkazem toho, že i v naší 
obci se daří udržovat pevná sousedská pouta a vytvářet milé tradice.

P.K.

vystoupení skupiny Dobrý ročník
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z bowlingového turnaje

Přátelský bowlingový turnaj
Bowling je jednou z nejoblíbenějších společenských her na světě, který baví jak 

muže tak i ženy. Cílem hry je shodit co nejvíce kuželek koulemi, které hráč hází po 
speciálně upravené dráze.

Klub důchodců v Ludgeřovicích připravil pro své členy na 12. března v Selském dvo-
ře přátelské utkání v bowlingu.  Hráči se této akce zúčastňují již pravidelně.  Znají se 
a panuje mezi nimi zdravá sportovní rivalita. Tato hra nabízí ideální kombinací zábavy 
a sportovního ducha.  Po dlouhé zimě trochu procvičit ztuhlé tělo vrháním těžkých 
bowlingových koulí.

z bowlingového turnaje
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ZAJÍMAVOSTI

Když nás nemoc zastaví – zamyšlení pro postní dobu
Před pár týdny jsem měl spoustu plánů. Ale pak mě zastavil zápal plic. Najednou 

jsem nemohl dělat nic, jen ležet a čekat, až se tělo zotaví. A v té nechtěné pauze mě 
napadlo… není to vlastně podobné postní době?

Půst nás učí zpomalit. Dobrovolně si něco odříct, abychom si uvědomili, co je v na-
šem životě opravdu důležité. Nemoc nás k tomu donutí, ať chceme, nebo ne. Ze dne 
na den musíme odložit vše, co se nám zdálo neodkladné, a soustředit se jen na jednu 
věc – uzdravit se.

Zpočátku jsem měl pocit, že mi utíká práce, že něco důležitého nestihnu. Ale svět 
běžel dál. A já si uvědomil, že někdy je nejdůležitější právě to, co se nám zdá jako ztra-
cený čas – zastavit se, nadechnout, přemýšlet.

Půst není jen o jídle. Je o tom, co nás ovládá. O tom, jestli jsme si nenaložili víc, 
než uneseme. O tom, jestli si dovolíme klid, nebo se bojíme, že zpomalení znamená 
selhání. Ale odpočinek není slabost. Naopak – kdo se umí zastavit, ten se pak může 
vydat dál s větší jistotou.

Ať už pro vás půst znamená duchovní cestu, nebo jen příležitost zamyslet se, přeji 
vám, ať je to čas, který vás posílí. A pokud hledáte povzbuzení, rád se o své myšlenky 
podělím na blogu www.buhviproc.cz.

Ať už věříte v Boha, v osud nebo jen v sílu odpočinku – zkuste se nebát zpomalit. 
Možná zjistíte, že právě v tom tichu uslyšíte něco důležitého.

Mgr. et Mgr. Zdeněk Uher, trvalý jáhen ŘKF Ludgeřovice

Fotografie staveb v Ludgeřovicích
Fotky z 22. března hasičského areálu „za štreku“, kde se pilně pracuje na tom, aby už na 

prvních letošních akcích hasičů bylo perfektní zázemí a přístřeší a vypadá to, že se dílo daří 
dobře!

Další stavbou, kde se pokračuje, je kaplička u Ostříže, tam už stavba také nabývá na 
konkrétní podobě. Těšíme se, až všechny rozestavěné stavby budou hotovy a budeme je moci 
poprvé navštívit. Přidávám také pár pohledů na centrum obce.

Atmosféra byla velmi přátelská a uvolněná. Hráči si navzájem fandili a povzbuzovali 
se, ať už hráli dobře nebo „špatně“. Byl to skvělý způsob, jak strávit příjemné odpoledne 
a zároveň si zahrát sportovní hru.

Ještě malé připomenutí, jaro přivítáme dne 11. dubna v sále Společenského domu 
v Ludgeřovicích.

Dagmar Seidlová, Klub důchodců Ludgeřovice
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hasičský areál – foto z dronu

hasičský areál
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kaplička u Ostříže

centrum obce Ludgeřovice – foto z dronu

P.K.
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SOCIÁLNÍ

Fandíme pěstounům
Chcete pomoct dítěti, které nemůže vyrůstat v biologické rodině?
Myšlenka pěstounství vás nadchla a rádi byste se dozvěděli více?
Doslechli jste se, že je to strašně složité?
…nebojte, vše zvládnete, protože na to nebudete sami…

Připravili jsme si pro vás rozhovor s pěstounkou na přechodnou dobu a zároveň dlouhodo-
bou pěstounkou paní Jiřinou Bořuckou, která se pěstounské péči věnuje od roku 2013 a v pod-
statě byla u jejího zrodu. Její péčí prošlo 12 dětí, z toho jedna dvojčátka. Děti přijímá s ochotou 
a laskavostí, specializuje se na ranou péči, ale přijímá děti bez ohledu na jejich věk a etnikum.

Pěstoun na přechodnou dobu musí být připraven kdykoli přijmout dítě a ihned se o něj 
začít starat. Do pěstounské péče na přechodnou dobu se svěřují děti, o které nemůže pečovat 
žádný z rodičů ani poručník, a to na dobu po kterou trvá překážka bránící rodičům v osobní 
péči. V pěstounské péči na přechodnou dobu může být dítě umístěno po dobu maximálně 
jednoho roku. Účelem pěstounské péče na přechodnou dobu je zejména poskytnout rodičům 
dítěte čas, aby si mohli upravit své poměry tak, aby byli znovu schopni převzít dítě do své 
péče, nebo se pro dítě našla jiná, vhodná a stabilní náhradní rodina.

Co Vás přivedlo k pěstounství a proč jste se rozhodla stát se pěstounkou na přechodnou 
dobu?

Láska k dětem. Před lety jsem se o pěstounství dozvěděla od kamarádů, tehdy jsem cho-
dila do kojeneckého ústavu jako dobrovolník pečovat o malé děti. Když jsem pak v rádiu 
slyšela informaci, že se budou kojenecké ústavy rušit, můj zájem o pěstounskou péči vzrostl 
ještě víc a měla jsem zájem více dětem pomáhat. Když jsem o tom přemýšlela a probírala to 
se známou pěstounkou, ta mi sdělila, „Kdo jiný než ty a kdy jindy než teď“. Zjišťovala jsem 
si potřební informace a rozhodla jsem se pro pěstounskou péči na přechodnou dobu.

Než jste se stala pěstounkou, musela jste projít nějakou přípravou?
Než jsem se stala pěstounkou, podala jsem si žádost na Městském úřadě v Hlučíně. Poté 

jsem byla zařazena do přípravy, na toto období vzpomínám velmi ráda, příprava v té době 
probíhala o víkendu a jezdili jsme s manželem do Hranic na Moravě, kde jsme dojížděli 
zhruba co 4-6 týdnů asi půl roku. Přípravu jsme absolvovali s Marikou Kerekešovou a Šte-
fanem Šarkózym, jsou to pro mě dva úžasní lidé, příprava byla pro nás velmi zážitková a ráda 
na ni vzpomínám.

Vzpomenete si, jak dlouhá doba uplynula od podání žádosti o pěstounskou péči do doby, 
než jste přijala první dítě?

Od počátku přípravy do přijetí prvního dítěte trval cca jeden rok.

Kolik dětí prošlo vaší péčí?
12 dětí, z toho jedny dvojčátka. 11 let pečujeme o různé děti. V prvním roce se u nás 

vystřídaly 3 děti. Nejstarší přijaté dítě mělo 13 měsíců. Vždy jsem se zaměřovala především 
na ranou péči.
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Můžete nám přiblížit situace, které mohou vést k tomu, že děti potřebují Vaši pomoc?
Jsou to různé situace, specifik je mnoho. Může to být drogová problematika rodičů, ma-

minka samoživitelka, nezletilá maminka, která péči o dítě nezvládá, nesvéprávní rodiče.

Můžete práci pěstounky na přechodnou dobu více přiblížit našim čtenářům?
Je to ta nejúžasnější věc, která byla schválena, individuální péče o děti je nejlepší varianta 

péče, značka ideál je jedno dítě na jednu pečující osobu. Vnímám to tak, že se dítě více roz-
víjí, jste tam jen pro to dítě a umožňujete mu jeho rozvoj. Děti mi dávají radost a energii. Je 
to krásné, ale zároveň hodně těžké. Býváte unavení, ale když se pak dítě na vás podívá, jeho 
pohled vám vynahradí všechno ostatní.

Také musím říct, že je to ztráta osobního volna, ale kdo má rád děti, tomu to nevadí a já 
vřele toto doporučuji, protože s dětmi jde dělat úplně všechno. Pro mě to není omezení nebo 
ztráta, ba naopak.

Musím říct, že péče o děti v rámci pěstounství na přechodnou dobu není práce, je to 
poslání. Jako práci bych to dělat nikdy nemohla. Není to tak, že po osmi hodinách zavřete 
dveře a žijete si svůj život, je to prostě poslání a pro mě je to zároveň radost.

Změnilo se něco na chodu Vaší rodiny?
Máme již velké dospělé děti, takže u nich se nic nezměnilo, ti už si žijí svůj život. U mě 

se změnilo to, že jsem přestala chodit do práce, ale žádné jiné změny nenastaly.

Jaké to pro Vás bylo, když jste přijala své první dítě?
Bylo to pro mě jako sen. Najednou zazvonil telefon a druhý den už jsem držela v ruce 

čerstvě narozené děťátko. Nedá se to popsat, bylo to zvláštní, krásné, nepopsatelné. Dívala 
jsem se do postýlky a nemohla jsem tomu uvěřit. Bylo to čtyřdenní miminko, které jsem 
přebírala z porodnice. Zároveň jsem měla obrovský strach a obavy, aby se mu něco nestalo. 
Vím, že první dny jsou pro dítě důležité, pro mě to byl velký respekt a na druhé straně něco 
velmi krásného.

Co považujete za největší úspěch v práci pěstounky a co Vás naplňuje?
Je to to, že dítě prospívá, rozvíjí se. Když si domů přinesete miminko, je to človíček, který 

na vás nereaguje, kouká do prázdna. Nejkrásnější je pak to, že miminko zjistí, že tam pro 
něj jste, že Vám může důvěřovat. Vy pak sledujete jeho každý úspěch, první úsměv, to jak se 
vyvíjí a poté samozřejmě také to, když se pro děťátko najde milující rodina.

Je dle vašeho názoru v současné době dostatek pěstounů?
Neznám na to odpověď, ale myslím si, že dlouhodobých pěstounů je stále málo, je důle-

žité, abychom mohli děti dále pustit a předávat do trvalé péče kvalitních pěstounů. Jelikož 
je trvalých pěstounů nedostatek také my s manželem jsme se rozhodli přerušit pěstounství 
na přechodnou dobu a dlouhodobě pečovat o nám svěřené děti, protože kdybychom tak 
neučinili, děti by byly nejspíš umístěny do dětského domova, protože se jedná o děti hůře 
umistitelné, což jsme s manželem nechtěli dopustit. K pěstounské péči na přechodnou dobu 
bych se chtěla zase vrátit.

Co a kdo Vám pomáhá vše zvládnout?
Nejvíc má nejbližší rodina. Zázemí a opora získaná v rodině je nejdůležitější. Také si 

myslím, že partner a vůbec mužský element při výchově dětí je pro dítě důležitý. Zastávám 
ten názor, že je lepší, když je pěstounka v páru, má vedle sebe někoho o koho se může opřít, 
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kdo ji pomůže. Dále bych chtěla také poděkovat klíčové pracovnici doprovodné organizace, 
se kterou jsem v úzkém kontaktu a mohu se na ni kdykoliv obrátit. Když tak nad tím pře-
mýšlím, zvolila bych si tuto cestu i v případě, že bych byla bez partnera, nenechala bych se 
tím odradit a vím, že bych to také zvládla.

Máte čas relaxovat?
Mám, pro mě je největší relax procházka přírodou a na to si vždy najdu čas. Dříve jsem 

často jezdila na kole, teď s dětmi je to problematičtější.

Co byste vzkázala lidem, kteří se rozhodují, zda se stát pěstounem.
Pokud o pěstounské péči zvažujete, jděte do toho a neobávejte se péče o děti jiného et-

nika, i tyto děti jsou úžasné, zaslouží si naši lásku a ze svých zkušeností vím, že mají v sobě 
hodně potenciálu, který je možné v péči o ně využít.

Nebudu nikomu nic nalhávat, pěstounská péče na přechodnou dobu je náročná, pře-
devším v předávání dětí, kdy ne všichni toto zvládají. Zvlášť, když je dítě v rodině delší 
dobu, stane se jeho součástí a pro rodinu je těžké, když dítě odejde. Období předávání 
je náročné.

Slovo na závěr
Láska je dar, který se nedá koupit a naše srdce je tak úžasné, je tam dostatek místa pro 

všechny. Pěstouni nabízejí dětem otevřenou náruč, bezpečí a rodinné zázemí, nebýt jich, 
musely by děti vyrůstat v dětských domovech. V případě, že vás tato oblast zajímá, zvažujete 
se stát pěstouny, máte otázky k danému tématu, nebojte se nás zkontaktovat, rádi vám vaše 
otázky zodpovíme.  

Bc. Lenka Čičáková, DiS.
sociálně-právní ochrana dětí Hlučín

Jubilanti – březen 2025
Norbert Jochym 92 let
Evald Ulrich 92 let
Erich Havlík 90 let
Dieter Mludek  85 let
Božena Tománková 85 let
Lucie Ulrichová 80 let

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme!

INFORMACE A OZNÁMENÍ
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Mezinárodní den žen oslavily také 
klientky domova

Obec Ludgeřovice každoročně obdarovává květinou klient-
ky a zaměstnankyně Domova sv. Mikuláše v Ludgeřovicích 
k Mezinárodnímu dni žen.

Letos jim popřáli ke svátku osobně starosta obce Mgr. Dani-
el Havlík a místostarostka obce Ing. Alena Janošová. Klientky 
jejich návštěva potěšila a radost měly i z pozdravu jara – petr-
klíče.

LJ, foto Pavel Sobol

Výzva k nominaci na ocenění výrazných osobností obce 
Ludgeřovice v oblasti sportu, kultury a dalších součástí 
veřejného života za rok 2024
Návrhy k ocenění mohou podávat tělovýchovné jednoty, sportovní kluby, školy, školská zařízení, 
kulturní a ostatní organizace, mající sídlo na území obce Ludgeřovice nebo občané obce Ludgeřovice 
do 19. 5. 2025.

Přijímány budou návrhy na ocenění výrazné osobnosti, která v roce 2024 dosáhla vynika-
jících úspěchů v oblasti sportu, v uměleckých soutěžích a festivalech či dlouhodobě tvořivě 
působí v oblasti kultury a její činnost trvale reprezentuje obec Ludgeřovice. Jednotlivci mohou 
být nominováni za významný přínos v jakékoliv oblasti veřejného života v obci Ludgeřovice.

Návrhy k ocenění mohou podávat tělovýchovné jednoty, sportovní kluby, školy, školská 
zařízení, kulturní a ostatní organizace, mající sídlo na území obce Ludgeřovice nebo občané 
obce Ludgeřovice, a to do 19. 5. 2025.

Nominovat lze reprezentanty nebo osobnosti s trvalým bydlištěm v Ludgeřovicích nebo 
ty, kteří se v Ludgeřovicích narodili nebo kteří jsou registrováni ve sportovních klubech 
nebo TJ se sídlem v Ludgeřovicích (sport) nebo jsou členy kolektivu či souboru působícího 
v obci Ludgeřovice (kultura).

Návrhy lze podávat v těchto kategoriích:
za přínos v oblasti sportu budou přijímány návrhy na ocenění v těchto kategoriích:•	
– kategorie jednotlivci – dospělí,
– kategorie jednotlivci – mládež do 19 let včetně,
jednotlivci za přínos v oblasti kultury•	
jednotlivci za přínos v jakékoliv oblasti veřejného života „Výrazná osobnost roku •	
v obci Ludgeřovice“.

Své návrhy na ocenění odevzdávejte na předepsaném formuláři (https://www.ludge-
rovice.cz) osobně nebo písemně na adresu: Obecní úřad Ludgeřovice, Markvartovická 
52/48, 747 14 Ludgeřovice, případně elektronicky na e-mail: starosta@ludgerovice.cz 
(kontakt pro telefonické dotazy: 553 876 010, 725 141 569).

po předání květiny
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Pomůžete nám vytvořit kalendář na rok 2026 a novou knihu?
Milí občané,

máte krásné fotografie ze života v naší obci z let 2024 a 2025? Podělte se s námi a staňte 
se součástí kalendáře Obce Ludgeřovice pro rok 2026!

Jak se zapojit? Pošlete své fotografie v elektronické podobě na e-mail: mistostarostka@
ludgerovice.cz do 31. srpna 2025.

Autoři vybraných snímků obdrží finanční dar 500 Kč za fotografii. Vaše fotky budou po-
suzovány Radou obce a Komisí pro kulturu a sociální záležitosti, a ty nejlepší budou součástí 
našeho obecního kalendáře.

Děkujeme, že pomáháte uchovat krásné vzpomínky na naši obec!
Obec Ludgeřovice

Vážení spoluobčané,
pro chystanou publikaci „Ludgeřovice včera a dnes“, kde bychom chtěli zveřejnit foto-

grafie naší krásné obce v letech minulých a pro srovnání i aktuálních fotografií focených ze 
stejného či podobného místa, se na vás obracíme s žádostí:

Pokud máte ve svém archivu jakékoliv historické fotografie známých míst v Ludgeřo-
vicích, a byli byste je ochotni zapůjčit pro naskenování a využití v této chystané publika-
ci, prosím, dodejte je osobně na Obecní úřad v Ludgeřovicích do konce dubna 2025.

Moc nám tím pomůžete.

za kolektiv autorů,
Pavel Kramný, kronikář obce Ludgeřovice
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Prosba o pomoc s úklidem kostela sv. Mikuláše 
v Ludgeřovicích

Hledáme ženy a muže, kteří jsou ochotni pomoci při úklidu kostela. Běžná údržba pro-
bíhá jednou týdně. Jsme rozděleni do 5 skupinek po 6-8 lidech. Jaká je časová náročnost? 
1x za 5 týdnů – 2 až 3 hodiny, dny úklidu jsou čtvrtek nebo sobota.

Záleží vám také na tom, aby naše „perla“ byla stále krásná? Přijďte pomoci! Velký roční 
úklid nás čeká 27. a 28. května 2025.

Bližší informace na tel.: 591 009 596, nebo e-mailu: jana.k2009@email.cz.
Jana Konečná

Svoz velkoobjemových a nebezpečných odpadů
Sobota 26. dubna 2025

Parkoviště u Obecního úřadu Ludgeřovice – 8 – 10:30 hod.
Prostranství u rybníka č. 5 (pod Finskými domky) – 11:30 – 14 hod.

Uvedený termín pro bezplatné odevzdání velkoobjemového a nebezpečného 
odpadu vyprodukovaného na území obce Ludgeřovice, budou moci pro likvi-
daci odpadů využít pouze občané s trvalým bydlištěm v obci Ludgeřovice. (Na 
požádání pracovníka svozové firmy při odevzdávání odpadů svůj trvalý pobyt 
prokážou příslušným platným dokladem).

Tyto svozy slouží pouze k likvidaci velkoobjemových a nebezpečných odpadů 
produkovaných provozem domácností. Stavební odpady a odpady mající původ 
produkce podnikatelskou činností zde odevzdat nebude možné.

Stejně tak zde již nebude možné odevzdat použité pneumatiky. Zpětný od-
běr použitých pneumatik dle zákona č.542/2020 Sb., o výrobcích s ukončenou 
životností, zajišťují autoservisy a pneuservisy, které jsou zapojeny do systému 
ELTMA. Seznam míst zpětného odběru použitých pneumatik v ČR je možné 
dohledat na stránkách www.eltma.cz/sberna-mista#mapa-sbernych-mist.

Myslíme na budoucnost, recyklujeme
O odpovědném přístupu k přírodě kolem nás, ochraně 
planety Země i o nevytváření zbytečných odpadů už 
každý z nás slyšel. Média i sociální sítě nás zahlcují informacemi, fotkami a videi uka-
zujícími škody, které člověk nerozumným chováním přírodě způsobuje.

Ekologie a recyklace nejsou ale jen módní pojmy, jsou nedílnou součástí uvě-
domělého způsobu života. Třídění odpadů je pro lidi, kteří myslí na budoucnost 
planety i svých dětí, již zcela přirozenou součástí života.
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A nejedná se jen o papír, sklo a plasty, které odnášíme do barevných kontejnerů. 
Vytřídit můžete například i textil, kovy a v neposlední řadě také elektrozařízení.

Vysloužilá elektrozařízení patří na místo zpětného odběru, jen tak se mohou 
dostat k ekologické recyklaci. Za loňský rok domácnosti a f irmy odevzdaly pro-
střednictvím sběrné sítě EKOLAMP k recyklaci 602 tun světelných zdrojů. To 
představuje zhruba 4,7 milionu různých typů zářivek, výbojek a žárovek.

EKOLAMP sebral v r. 2023 elektroodpad o váze 825 slonů afrických
Kromě světelných zdrojů firma loni sebrala také 4350 tun malých a velkých 

elektrozařízení. Celkem tedy loni EKOLAMP předal k recyklaci 4952 tun elek-
troodpadu. To odpovídá váze zhruba 825 slonů afrických. Díky ekologickému 
zpracování se podařilo opětovně využít kolem 90 % materiálů.

Obyvatelé naší obce mohou nefunkční elektrozařízení zdarma odevzdávat ve 
sběrném dvoře v areálu Technických služeb, za budovou pošty, který je otevřen 
v pracovních dnech od 6 do 8 hodin a od 12 do 14 hodin, nebo v elektro obchodě 
při nákupu nových.

Jakýkoli nefunkční světelný zdroj či jiné elektrozařízení je možné odevzdat k re-
cyklaci prostřednictvím sítě sběrných míst, která společnost EKOLAMP po celé 
České republice zřídila. Sběrná místa jsou vybavena vhodnými sběrnými nádo-
bami, ve kterých jsou elektrozařízení bezpečně uložena do doby jejich přepravy 
k recyklaci.

Více informací najdete na www.ekolamp.cz.
zdroj: www.ekolamp.cz

SPORT

V Ludgeřovicích padaly rekordy
První březnová sobota již tradičně patří běžeckému závodu Ludgeřovická 

15, který odstartoval již pošestnácté u nás v Ludgeřovicích. Hlavní trať na 
15 km vedla přes Ostravu-Petřkovice do Černého lesa a podél naučné stezky 
pěchotního opevnění zpět do Ludgeřovic. Závod prezentujeme jako silniční 
s terénní vložkou. Zimní počasí dokáže běžce v silničních botách na tomto 
několikasetmetrovém úseku pořádně potrápit. O něco jistěji se zde mohli cítit 
sportovci v rámci Nordic walking, kteří díky holím měli lepší stabilitu. Ti od-
startovali na stejné trati o hodinu dříve než běžci.

První rekord padl ještě před závodem. Registrace mizely neuvěřitelnou rych-
lostí, a tak jsme byli nuceni více než měsíc před závodem další závodníky odmí-
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tat. Finální startovní listina nakonec čítala 511 zájemců, z nichž 462 skutečně 
dorazilo. Pro obec s 5 000 obyvateli to byla opravdu výzva.

start hlavního závodu – foto Jakub David

Takřka slunečné počasí s mírným mrazíkem se postupem času změnilo v re-
gulérní sněžení. Díky adrenalinu naštěstí běžci na startovní čáře nezmrzli, a ti, 
kteří ano, byli probuzeni v 10:05 startovním výstřelem. Ten zazněl z rukou Ji-
řího Sýkory, který v roce 1985 vyhrál Ludgeřovickou 20, na niž naše patnáctka 
navazuje.

Jirka je organizátorem Opavské míle a už od roku 1980 drží československý 
rekord v běhu na 5 000 m. A hlavně – stále je aktivním běžcem. I u nás si střihl 
3km trať, do níž jeho a dalších 75 běžců odstartoval starosta obce Mgr. Daniel 
Havlík.

Právě spolupráce s obcí je na vynikající úrovni a představuje nezbytný před-
poklad pro pořádání takto velké „dědinské“ akce.

Ale zpět k vývoji závodu. Díky DRD časomíře a podpoře Pavla Matouška 
přímo na místě jsme si mohli vychutnávat průběh závodu z pohodlí cíle. Na 
trase bylo umístěno několik mezičasů a dokonce i kamery, které běžcům po 
závodě nabídly jejich osobní videa.
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Na čele se dle očekávání držel Lukáš Chwistek z SSK Vítkovice/Běž.cz, 
který vyhlásil útok na traťový rekord – a skutečně se mu to podařilo, a to o více 
než minutu. Do cíle doběhl v čase 0:48:10,6.

Druhé místo obsadil jeho klubový parťák Michal Stanovský (0:55:03 hod.), 
který je aktuálně třetím nejrychlejším neslyšícím maratoncem na světě. Třetí 
místo získal Ital Roberto Dimiccoli (Eko.okna runners) v čase 0:55:28,7.

Souboj mezi ženami byl podstatně napínavější. Bok po boku běžely Barbora 
Macurová (Salomon/2BWinner team) a Petra Pastorová (Běžecká škola Petry 
Pastorové). O vítězce rozhodla právě terénní pasáž, kde přece jen více zkuše-
ností uplatnila vicemistryně světa v horském maratonu.

Barbora zvítězila v novém traťovém rekordu 0:55:56,6 hod. a obsadila cel-
kově 6. místo. Pouhých 13 sekund po ní dorazila do cíle Petra. Pro úplnost 
dodejme i čas třetí běžkyně, kterou byla Jaroslava Ježková (Salomon).

Traťový rekord padl také mezi muži na Nordic walking trati. Šestileté kra-
lování Petra Cimpricha (NW Olomouc) ukončil trojnásobný mistr Evropy na 
10 km a držitel dvou světových rekordů Janek Vajčner (NW Slovácko), který 
dorazil do cíle v čase 1:37:01.

Nechci vás unavovat další záplavou čísel. Místo toho bych rád vyzdvihl jednu 
„neviditelnou“ stránku závodu – dobrovolníky. Celou akci chystalo 28 lidí, kte-
ří větší či menší měrou přispěli k hladkému průběhu. Zdaleka ne všichni jsou 
členy pořadatelského klubu a zdaleka ne všichni se věnují běhání.

Mají však jedno společné – chuť udělat ve svém volném čase něco pro druhé, 
a to bez nároku na jakoukoli odměnu. Vím, že těchto „part“ existuje spousta, 
a to nejen ve sportu. Važme si těchto lidí, kteří nesedí doma a nenadávají na 
problémy světa na sociálních sítích.

Líbí se mi zvyk, kterého si na zahraničních závodech v kultivovaných ze-
mích nejde nevšimnout. Takřka každý běžec tam při běhu poděkuje regulovčí-
kovi na trati. Vědí, že tam stojí kvůli nim, a dovedou to ocenit. Vzpomeňme si 
na to, až jednou zase poběžíme kolem postavy v ref lexní vestě. Slova jako „ahoj 
a díky“ nic nestojí.

Díky však patří také našim partnerům, díky nimž jsme nemuseli veškeré 
náklady přenést na běžce ve formě startovného. I za ně si tak dovolím podě-
kovat obchodům se sportovním vybavením Sportovna.cz a Běž.cz, Všeobecné 
zdravotní pojišťovně ČR, společnosti Kofola, projektu Tipsport Sportuj s námi 
ve spolupráci s ČUS, Moravskoslezskému kraji, DRD časomíře a obci Ludge-
řovice.

Za rok jsme tu s L15 zase. Slibujeme.
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David Bíbrlík, Běžecký klub Ludgeřovice

tým BK Ludgeřovice – foto Jakub David

běžci na trati – foto Marek Lokaj
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16. ročník Ludgeřovické 15 pohledem kronikáře obce
Ludgeřovická 15 opět nezklamala! 1.  března se v Ludgeřovicích konal svátek všech 

běžců – místní běžecký klub BKLudgeřovice pořádal již 16. ročník závodu Ludge-
řovická 15. A že šlo o povedenou akci, dokazovala nejen skvělá organizace, ale také 
obrovská účast běžců i diváků.

Závod Ludgeřovická 15 už dávno není jen o hlavním závodu na 15 km. Letos si 
přišli na své úplně všichni:
–  Nordic Walking na 15 km – stále oblíbenější disciplína přilákala přibližně 50 účast-

níků.
–  Dětské běhy – pro nejmenší byla připravena trať 100 metrů, starší děti si zaběhly 

500 metrů.
–  Kratší trať na 3 km – skvělá volba pro ty, kdo si na hlavní závod netrouf li, ale chtěli 

být součástí běžeckého dne.
Skutečně bohatý program pro všechny generace!
Hlavní běžecký závod na 15 km odstartoval pár minut po 10. hodině. Nejlepší běžci 

se s tratí vypořádali opravdu bravurně – v cíli byli už po třičtvrtě hodině a pár mi-
nutách navíc. Prostě borci! Nejrychlejší muž opět překonal sám sebe a stanovil nový 
traťový rekord!

Celková účast byla úžasná – přes 400 běžců, k tomu 50 chodců a kolem 50 dětí 
v dětských závodech. Svědčí to o tom, že BK Ludgeřovice dělá svou práci opravdu 
skvěle a závod rok od roku přitahuje více nadšenců. Dokonce i ze zahraničí – z Polska 
přijela velmi početná skupina běžců, což jen potvrzuje rostoucí popularitu akce.

Letošní ročník přinesl technologickou novinku: čipové měření a personalizované 
video, která udělala radost všem běžcům. Čip na pravém kotníku nejen že přesně měřil 
čas průběhu tratí, ale také ovládal kamery, které snímaly závodníky a vytvářely perso-
nalizovaná videa a fotky. Už se těším, až tyto záběry uvidím!

I já jsem se letos postavil na start hlavního závodu. A světe div se – podařilo se mi 
překonat svůj osobní rekord! Nejlepším borcům jsem se sice vůbec rovnat nemohl, ale 
ani jsem neskončil poslední, takže spokojenost byla na místě.

Nejde si nevšimnout, že BK Ludgeřovice dělá vše srdcem. Ať už šlo o přípravu tra-
ti, značení, zajištění bezpečnosti, parkování či doprovodný program, vše bylo na vý-
bornou. Samozřejmě nemohla chybět bohatá tombola s možností vyhrát startovné na 
různých velmi populárních závodech, doma i v zahraničí. Na jedničku s hvězdičkou 
také bylo skvělé občerstvení před i po závodě. Děkujeme rovněž za vystoupení klubu 
Taekwondo W.T.F. Havířov a ukázky tohoto bojového umění. A ta medaile? Panečku, 
to je skutečně parádní kus uměleckého díla!

Počasí nakonec přálo – nepršelo, jen lehce sněžilo, což běžcům nijak nevadilo. Leh-
ce adrenalinovou vložkou byla terénní pasáž, kde hrozily pády. Organizátoři proto při-
volali záchranáře se sanitkou, ale naštěstí se zdá, že žádné vážné zranění nenastalo.

Závěrem bych chtěl pogratulovat všem účastníkům, ať už šlo o zkušené závodníky, 
hobby běžce, nebo děti. BK Ludgeřovice opět dokázal, že tento závod patří mezi špič-
ku a já už teď vím, že příští rok nebudu chybět!

Gratulace všem běžcům a uvidíme se na startu Ludgeřovické 15 v roce 2026!
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nejrychlejší muž a žena na 16. ročníku L15

start závodu dětí na 500 m
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   P.K.

Medaile L15? Ne, spíše umělecké dílo.polská výprava na 16. ročníku L15

INZERCE
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 – referenti:  553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční odbor – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: vincourkova@ludgerovice.cz 553 876 018
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